
Referat Dato:

23.5.2019
Tid: 

kl. 17 – 21.00
Sted: 
Engelsborg Børnehus, 
Nørremarksvej 1,8800 Viborg

Emne:

Møde i Dagtilbudsbestyrelsen i
Område Nord
                                                               

Mødedeltagere:
Skals børnehus:                                        Henrik Sigvardsen (Formand) 
Skovbørnehaven Fredly:                           Kiri Elkjær
Engelsborg børnehus:                              Johan I. Bjerremand
Vestbyens børnehus:                                Line Kaldahl                                   
Børnehuset Lupinmarken:                    Jonas Hansen
Løgstrup børnehus:                       Kenneth Nyizsnyanszky
Møldrup Børnehus:                    Simon Godthåb
Naturbørnehaven Hejlskovgaard:             Kasper Axelsen (Næstformand)
Dagplejen:                    Line Mai Julius
Personale repr.(Dagplejen)                    Birgitte Rind
Personale repr. (Børnehusene).               Hanne Bække Johannesen
Repræsentant fra lederteamet                  Lise Bech Madsen
Områdeleder                    Vivi Vraa

Afbud: Kiri. Line; Lise (suppleant fra lederteamet Hanne Gilholt deltog i mødet)
Referent: Hanne

Mødet starter med rundvisning i Engelsborg kl. 17.00
Bestyrelsen bliv vist rundt i de nye lokaler i Engelsborg v. børnehusleder Karin 
Hvidberg.
Særligt vuggestuen har fået bedre og mere tidssvarende lokaler, 
produktionskøkkenet er blevet opdateret og kontoret er flyttet nedenunder så 
det er mere centralt i huset.

Forberedelse: 

Medbring:

Punkter til opfølgning fra sidste møde   

Emne Formål med punktet
- Hvad skal vi have 

udrettet

Tid/
Varighed

Referat Ansvarlig

1. Evt. opfølgninger fra sidste møde Drøftelse af evt. 
opfølgningspunkter

5 min Der er sat gang i valget af en ny medarbejderrepræsentant for 

dagplejerne til bestyrelsen efter Birgitte er trådt ud. Der var 

Alle



ingen der havde meldt sig ved deadline d. 20.5.19, men 

muligvis er der en kandidat på vej.

Punkter til drøftelse og beslutning

Emne Formål med punktet
- Hvad skal vi have 

udrettet

Tid/
Varighed

Beslutning (referat – hvem gør hvad) Ansvarlig

2. Økonomi, børnetal og budget
Status på børnetal og økonomi og budget 
2019
Gennemgang af budget 2020 og 
høringssvar fra bestyrelsen

Orientering og evt. 
beslutninger vedr. 
status på:

 Børnetal

 Budget 2019 
 Høringssvar budget 

2020

 Andet

20 min Børnetal: 
 Der blev delt en oversigt ud og børnetallene blev
Gennemgået.

Lidt bekymring i dagplejen over børnetallet i Løgstrup og 
Vestervang.

 Budget: Forventet underskud ved sidste 
budgetopfølgning var på - 1,3 mill.

 Høringssvar: 

Høringssvar budget 

2020 - Dagtilbudsbestyrelsen.docx

Høringssvaret blev kort drøftet og der var ikke yderligere 
kommentarer.
Næstformand og formand gav udtryk for at det var positivt at 
få en gennemgang af Finn Terkelsen sammen med de øvrige 
områder.

 Andet: 
Jonas orienterede om at forældrerådet i Lupinmarken, har 
forfattet et brev, der sendes til Borgmesteren og 
udvalgsformanden.
Der er ønske om at forældrerådet sender brevet cc til 
områdebestyrelsen.

Vivi



3. Udkast til ændret princip for valg og 
sammensætning af dagtilbudsbestyrelsen 
jf. ny dagtilbudslov og styrelsesvedtægt.

udkast til princip 
for sammensætning af dagtilbudsbestyrelse_Doknr179315-19_v1.DOCX

Gennemgang og 
godkendelse af nyt 
princip.

15 min Principperne blev gennemgået og der kom forslag til enkelte 

justeringer.

Vivi retter til og sender ud efterfølgende.

Principperne er hermed godkendt.

Vivi

Punkter til drøftelse 

Emne Formål med punktet
- Hvad skal vi have 

udrettet

Tid/
Varighed

Referat Ansvarlig

4.
Opfølgning ifht. udarbejdelse af ny styrket 
læreplan

Jf. dagtilbudsloven er 
der 2 punkter 
Bestyrelsen skal 
forholde sig til

Drøftelse af hvad 
principper for dette kan 
indeholde.

Se bilag:

Inddragelse af 

forældrebestyrelsen i arbejdet med udarbejdesle af ny styrket læreplan.docx

20 min Dagtilbud bestyrelsen skal inddrages.

Der skal laves et princip om hvordan lokalområdet kan/skal 
inddrages.
Principperne skal formuleres så at de kan dække både by og 
land.
Forslag at hvert børnehus laver principper, så det passer til 
det enkelte pasningstilbud.
Bestyrelsen syntes at børnehusene skal være opsøgende i 
forhold til lokalsamfundet. Det er hermed sendt tilbage til 
lederteamet.

Bestyrelsen skal også forholde sig til alle overgange.
TOPI – et godt redskab.
Før start i evt. vuggestue eller dagplejen (en opfordring).
Vivi kommer med oplæg til princip til næste bestyrelsesmøde.

Alle



Punkter til orientering

Emne Formål med punktet
- Hvad skal vi have 

udrettet

Tid/
Varighed

Referat Ansvarlig

5. Nyt fra området:

 Børnehusene

 Dagplejen

 Fælles

Orientering 20 min Børnehusene:
- Vestbyen: Nyt tag til vuggestuen.
- Løgstrup: Nye vinduer
- Skals: Udsættelse af byggeriet da det skal i EU udbud.
- En lejeaftale med efterskolen er på vej.
I forbindelse med det kommende byggeri, er der nedsat en 
styregruppe og et byggeudvalg. 
Henrik vil gerne sidde i styregruppen, selv om han ikke er i 
dagtilbudsbestyrelsen.
Henrik fortsætter indtil der er valgt en anden.
- Lederteamet i område nord har været på en udviklingsdag

med Karsten Thygesen.
- Ferie: 
Det er svært at få ferietilbagemeldinger fra forældrene om 
hvornår børnene holder ferie, det giver udfordringer ifht.
planlægning af personalets ferie.

Dagplejen den nye styrkede:
- Der er holdt et fælles kvartalsmøde for alle 
dagplejer i Viborg kommune med temaet: Den nye styrkede 
læreplanen. Dagplejerne arbejder nu videre i vores område 
med den læreplan der skal gælde i dagplejen fra 2020.
- De 3 dagplejepædagoger i området skal deltage i 
uddannelse som Marte Meo terapeuter fra august 2019, det 
betyder at der vil være enkelte dage de er afsted på kursus 
alle 3, men Henriette leder af dagplejen vil dække ind for dem 
og klare de ting der opstår akut.

Vivi /alle



6. Orientering fra formandsnetværket Orientering og evt. 
forberedelse

10 min Formandsnetværket har kun været samlet omkring 

budgetterne.

Der er har tidligere været samarbejde med de selvejende. 

Eftersom interesserne er forskellige, er der blevet enighed om 
fremadrettet kun at mødes om fælles problematikker.

Hvis det bliver vedtaget at der skal være en 

minimumsnormering på 3 i vuggestuerne og 6 i børnehaverne 

vil det koste Viborg kommune ca. 35 mill. til ansættelse af ca. 

92 medarbejdere.

Henrik

7. Evt. Korte 
orienteringspunkter

10 min Det er aftalt at mødet d. 25.6 flyttes til d. 19.6.
Det undersøges om det kan være i Vestbyens børnehus.

Alle

           Aftaler vedr. kommende møde

* Planlagte møder: 

Tirsdag d. 19.6.2019
Torsdag d. 3.10.2019 – afholdes på Møldrup skole.

* Øvrige datoer:

* Punkter til kommende møde:
Børnetal, Økonomi og budget (Fast punkt). 
Nyt fra formandsnetværket (Fast punkt)
Orientering fra området (Fast punkt)  
Valg til områdebestyrelsen i september (på møde i juni)
Arbejdet med principper


